
Protokół Nr XII
z XII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 29 marca 2004r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący Rady –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości.
Na stan 15 radnych obecnych było 14, w związku z tym obrady są prawomocne. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach  uczestniczyli  również:  wójt  -   Bernard  Stein,  sekretarz  –  Anna 
Fabrowska,  skarbnik  –  Barbara  Olejnik,  radca  prawny  –  Andrzej  Domański 
oraz sołtysi. Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

Przewodniczący poinformował,  iż  w punkcie  –  podjęcie  innych niezbędnych 
uchwał zostanie przedstawiony projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji na 
cele publiczne związane z realizacją zadań Gminy Kluki oraz ustalenia trybu 
postępowania  o  udzielenie  dotacji,  sposobu  jej  rozliczania  oraz  kontroli 
wykonywania zleconego zadania.
Radny K. Sikora poprosił o odpowiedź w sprawie wniosku zgłoszonego przez 
Komisję  Budżetu  dotyczącą  wyjaśnienia  istotnych  zapisów  zawartych 
w umowie z ARiMR.
Przewodniczący  Rady  powiedział,  iż  w  sprawach  różnych  zostanie 
przedstawiona opinia radcy prawnego w tej sprawie.
Za przyjęciem porządku obrad głosowali radni jednomyślnie.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kluki na 2004r.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  pracy  stałych  Komisji 

Rady Gminy Kluki na rok 2004.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwał  dotyczących  sprzedaży 

mienia komunalnego.
8. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
9. Interpelacje i wolne wnioski.
10.Sprawy różne.
11.Zakończenie obrad.

Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Przewodniczący  Rady  powiedział,  iż  do  przyjęcia  są  dwa  protokoły, 

z sesji  z 30 grudnia 2003r. i z 29 stycznia 2004r. Poprawki zgłoszone przez 
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radnych do protokołu z 30 grudnia zostały uwzględnione w treści.  Protokoły 
między sesjami wyłożone były w siedzibie Rady, natomiast   w dniu sesji, na 
sali obrad.
Radny J. Konieczny zgłosił, iż w protokole z 30 grudnia 2004r. nie ma pytania, 
które  zadał  Wójtowi  –  jak  Wójt  widzi  reorganizację  szkół.  Poprosił 
o przesłuchanie taśmy magnetofonowej z sesji.
W protokole z X sesji był zapis w tej sprawie, jednak radny twierdził, iż dwa 
razy zadawał to samo pytanie i nie ma pytania, które zadawał w dyskusji.
Zgodnie  ze  Statutem  o  przyjęciu  poprawek  do  protokółu  rozstrzyga 
Przewodniczący.
Przewodniczący spytał Rady, czy jest sens przesłuchiwania całej taśmy, skoro 
tej sprawie była poświęcona cała sesja i każdy z radnych mógł w tej sprawie się 
wypowiedzieć.
O godz. 1310 – przybył radny M. Owsik.
Radny J. Konieczny powiedział - „w tym cały sęk, bo tu leżał ten podkład cały, 
a ta sesja, w ogóle nie wiadomo skąd ona się wzięła. Radni nie mieli żadnych 
materiałów na tę sesję nadzwyczajną, na piśmie nie było nic.”
Przewodniczący powiedział, iż skoro 1/3 Gminy ma jakieś obawy, to radni są 
zobowiązani interweniować i dlatego była zwołana sesja nadzwyczajna.
Przewodniczący spytał radnych, czy odsłuchiwać taśmę?
Część radnych była za tym, aby odsłuchać taśmę  z nagraniem sesji.
W trakcie odsłuchiwania, z przyczyn technicznych, aby nie przedłużać obrad 
radny J. Konieczny powiedział, aby taśmę odsłuchać później.
Przewodniczący spytał, czy są uwagi do protokółu z sesji z 29 stycznia.
Uwag nie było, radni przyjęli protokół jednomyślnie.
Wójt, w związku z zaistniałą sytuacją zwrócił się do radnych, aby zapoznawali 
się z protokółem w okresie między sesjami,  i w przypadku jakichś niejasności 
odsłuchiwać taśmę na bieżąco, w urzędzie.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami.
1. Oddanie do użytku północnego skrzydła szkoły podstawowej oraz oficjalne 

otwarcie szkoły w dniu 1 marca. 
2. Sformalizowane zostały umowy dotacji z Powiatowym Funduszem Ochrony 

Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  na  termomodernizację  Szkoły 
Podstawowej w Kaszewicach i budynku Urzędu Gminy. Wójt spytał radnych 
czy  mają  jakieś  uwagi,  że  te  dwa  budynki  zostały  wytypowane  do 
termomodernizacji.
Radni nie mieli uwag.
Wójt poinformował, iż wstępnie prowadził rozmowy z projektantami, w celu 
opracowania inwentaryzacji budynków.

3. Wstępne  opracowanie  wniosków  do  Urzędu  Marszałkowskiego  na  drogi 
dojazdowe  do  pól  i  łąk.  Komisje,  które  zebrały  się  w  tygodniu 
poprzedzającym sesje wytypowały inne drogi. Wójt zwrócił się do radnych, 
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aby  możliwie  jak  najszybciej  podjęły  decyzję,  które  drogi  będą 
modernizowane, ponieważ ostateczny termin do złożenia wniosku upływa 30 
marca.
Radny J. Konieczny – wyjaśnił, iż Komisje powinny zebrać się wcześniej, 
ale  Przewodniczący  Rady  źle  koordynował  Radą,  bo  mógł  wcześniej 
zatwierdzić  plan  pracy  Komisji  i  wtedy  Wójt  miałby  informację  o  tych 
drogach wcześniej.

4. Wyrównany został teren obok przystanku w Strzyżewicach.
5. Odśnieżanie dróg– odbyło się bez większych kłopotów.
6. Pozimowe naprawy dróg –rozpoczęły się  w ubiegły piątek, równiarka była 

w Podwódce, Ścichawie, Zarzeczu, Podścichawie, Kol. Kaszewice. Deszcz 
uniemożliwił  dalsze  prace.  W  najbliższym  czasie  będzie  na  pozostałych 
drogach.

7. Od 1 kwietnia w ramach robót publicznych będą zatrudnione 3 osoby, które 
będą pracowały przede wszystkim na drogach.

8. Wójt wstępnie dokonał ustaleń z Kuratorem oświaty w sprawie wyposażenia 
nowej szkoły. Wystosowano również pismo z prośbą o pomoc finansową do 
Gminy Kleszczów.

9. W  budżecie  ubiegłorocznym  mieliśmy  zarezerwowane  środki  na  zakup 
komputerów  w  bibliotece  w  Klukach,  jednak  dzięki  pewnym  staraniom, 
w sobotę zostały zainstalowane 3 komputery.

10. Odbyło się  spotkanie  w Urzędzie Marszałkowskim, w rezultacie  jest  już 
wystąpienie o wydanie pozwolenia na budowę mostu w Roździnie. 

11. Zlecone  zostało  opracowanie   fragmentu  planu  zagospodarowania  dla 
Nowego Janowa. Problem jest natomiast ze zmianą fragmentu Studium.

12. Podpisana została umowa na współdziałanie w sprawie Powiatowej Komisji 
Urbanistycznej.

13.Zostało  podpisane  porozumienie  z  Powiatem  Bełchatowskim  w  sprawie 
wspomagania  w  roku  2004  selektywnej  zbiórki   odpadów  w  punktach 
ogólnodostępnych,  obwoźnego systemu zbiórki  odpadów segregowanych i 
wielkogabarytowych,  utrzymania  i  obsługi  Punktu  Zbiórki  Odpadów 
Segregowanych  i  Wielkogabarytowych  oraz  odbioru  i  przekazywania  do 
odzysku  bądź  unieszkodliwiania  odpadów  w  postaci  zwierząt  padłych  i 
ubitych z konieczności.

14.Oświetlenie uliczne – z inwentaryzacji na 1 stycznia 1998r. wynika, iż było 
220 lamp, natomiast 29 lutego tego roku tych lamp było 438. W tym roku 
zostało założonych 15 lamp, w Ścichawie, Nowym Janowie, Strzyżewicach i 
Parznie.

15.Odbyły  się  2  spotkania  Zarządu  Bełchatowsko  Kleszczowskiego  Parku 
Przemysłowo Technologicznego.  W związku  z  tym,  że  Gmina  Kluki  jest 
udziałowcem parku, a obecnie zapadają decyzje finansowe, Wójt powiadomił 
jakie decyzje i uchwały podjęto. Podjęto decyzje o zakupie twardościomierza 
–  25  tys.  euro,  piec  wgłębny,  z  płukaniem  próżniowym-  243  tys.  euro, 
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mikroskop – do 95 tys. zł, suwnica – 120 tys. euro oraz urządzenie myjące – 
72  tys. euro.
Gmina  Kluki  mimo niewielkiego wkładu,  w biznes  planie  ujęta  jest  jako 
partner równorzędny i  ogólnie na urządzenie i  uzbrojenie terenu – obszar 
Kluki wyznaczona jest kwota 7 mln838 tys. zł. Obszar, który jest pokazany 
do zagospodarowania – to    m.in. budynek po byłej szkole w Żarze, którego 
modernizacja wyniesie 411tys.
Nastąpi to w latach 2007-2008, z możliwością przyspieszenia.
Z zagospodarowaniem tych terenów wiążemy pozyskanie miejsc pracy dla 
naszych mieszkańców.

16. Odbyły się 2 konwenty, na których zapadła decyzja o budowie chodnika 
koło ośrodka zdrowia.

17.Wraz  z  ARiMR  zorganizowane  były  szkolenia  dla  rolników.  Obecnie 
odbywają się szkolenia w zakresie stosowania środków ochrony roślin. Jeżeli 
będzie jeszcze zainteresowanie tym szkoleniem, zostaną podjęte działania w 
celu zorganizowania dodatkowego spotkania.

18.Komunikacja publiczna – w wyniku wielu starań udało się rozszerzyć kursy 
MZK  na  teren  Gminy.  Wstępnie  ustalono,  iż  przy  dopłacie  2  tys.  zł 
miesięcznie, przy zachowaniu wszelkich ulg i zniżek dla pasażerów będzie w 
dalszym ciągu odbywał się kurs Nr 7 do Nowego Janowa, 12 do Szczercowa 
oraz nowy kurs do Parzna.

19.W  Gminnym  Ośrodku  Kultury  w  najbliższych  dniach  odbędzie  się 
malowanie.

20.  Wpłynęły dwa wnioski ze szkół  w sprawie zatrudnienia psychologa albo 
terapeuty.  Propozycja  jest  taka,  aby  do  końca  roku  zatrudnić  psychologa 
w Parznie      i  w Kaszewicach dwa razy w miesiącu po dwie godziny, 
w Klukach dwa razy po cztery godziny.
Radna  E.  Siewiera powiedziała,  iż  jest  to  rozwiązanie  tymczasowe, 
powinien być na stałe zatrudniony pedagog.

21.Wójt zwrócił się do radnych, aby przed przystąpieniem do przyjęcia budżetu 
rozważyć sprawę zatrudnienia doradcy metodycznego – p. J. Ściubła.

Radny J. Konieczny – spytał w sprawie chodnika koło ośrodka zdrowia, czy 
koło  GS  też  będzie,  ponieważ  mieszkańcy  wystąpili  z  takim  wnioskiem do 
starostwa.
Wójt – B. Stein odpowiedział, iż mają być obydwa chodniki, tylko jeszcze nie 
wiadomo, czy z kostki, czy z płyt.
Radny Konieczny powiedział, iż radny powiatowy mówił, że dostarczą kostkę, 
ażeby tu z pomocą naszych ludzi to wykonać. 
Przewodniczący rady odniósł się do wypowiedzi radnego, że źle koordynuje 
prace  Komisji.  W  §  65  Statutu  pisze,  że  komisje  stałe  działają  zgodnie 
z  rocznym  planem  pracy  przedłożonym  Radzie.  Nie  pisze  tam  nic 
o  zatwierdzeniu,  tylko  przedłożeniu  do  31  stycznia.  Przewodniczący 
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pozostałych komisji, jak również przewodniczący komisji rewizyjnej pytali czy 
mogą zwołać Komisję, uzyskali odpowiedź twierdzącą.
Radny J. Konieczny – Jeżeli Rada zatwierdza, to Rada powinna zatwierdzić ten 
plan.
Przewodniczący Rady odpowiedział, iż Rada zatwierdza na pierwszej sesji.
Radca prawny – A. Domański – Zapis w Statucie jest jednoznaczny, przedmiot 
działania  poszczególnych komisji  stałych  i  zakres  działań  komisji  doraźnych 
określa rada w odrębnych uchwałach, najczęściej odbywa się to w momencie 
powoływania komisji, natomiast praca komisji odbywa się  w oparciu o plan 
komisji,  który  sobie  ustalą  i  przedłożą  go  radzie.  Komisja  jest  organem 
wewnętrznym rady,  które  nie  może działać  na  zewnątrz.  W nadzwyczajnych 
sytuacjach,  w  §  66  na  podstawie  upoważnienia  Rady  przewodniczący,  bądź 
wiceprzewodniczący  Rady,  koordynujący  prace  komisji  mogą  zwołać 
posiedzenie  Komisji  i  nakazać  złożenie  radzie  sprawozdanie,  ale  to  na 
podstawie  upoważnienia  rady,  w  nadzwyczajnych  sytuacjach.,  natomiast  w 
normalnym trybie  pracy  Komisja  sama na  początku ustala  sobie  plan  pracy, 
przedkłada go radzie i działa zgodnie z tym planem.
Radny  J.  Konieczny stwierdził,  iż  w  takiej  sytuacji  zatwierdzanie  jest 
niepotrzebne.
Radca prawny – A. Domański – przygotowany jest projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia  planów pracy,  przedłożenie  radzie,  która  jest  najwyższym organem 
i może zmienić plan, jeżeli uzna, że plan pracy danej komisji jest nieadekwatny 
do przedmiotu działania, czy nie wyczerpuje całego zakresu jej kompetencji. 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kluki na 2004r.
Przewodniczący   rady  poinformował,  iż  na  wniosek  komisji  budżetu 

i finansów zostały przygotowane zmiany do projektu budżetu.
Skarbnik  B.  Olejnik powiedziała  o  2-3  błędach pisarskich,  które  na  kwotę 
ogólną nie mają wpływu: w wydatkach, na str. 5, w wierszu Urzędy gmin 750 
23 jest  kwota 920 580,  powinna być 938 580,  na str.  9 –  wiersz  – wydatki 
inwestycyjne  jednostek  budżetowych  –  budowa  szkoły,  §  605  była  kwota 
679301 zł, natomiast powinno być – 697 301 zł, na str. 19 – w wierszu podatek 
od towarów i usług , w kolumnie 5 mamy 1.170 zł., w kolumnie 6 – jest jedno 
zero za dużo.
Przewodniczący  komisji  budżetu  –K.  Sikora –  na  posiedzeniu  komisji,  w 
czwartek,  po  przeanalizowaniu  projektu  budżetu  oraz  programów 
oszczędnościowych zaproponowała naniesienie kilku poprawek.
Wójt – B. Stein – do tej pory droga w Zarzeczu proponowana była jako droga 
dojazdowa  do  pól,  w  wyniku  pracy  komisji  droga  ta  zostałaby  ujęta  jako 
inwestycja  jednoroczna,  natomiast  zostały  przesunięte   po  20.  000  zł  z 
termomodernizacji urzędu i szkoły oraz  odprawa emerytalna z Gimnazjum.
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – D. Stankowska – na posiedzeniu 
wspólnym komisji rewizyjnej i infrastruktury zostały wytypowane drogi, które 
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powinny być modernizowane, jako dojazdowe do pól oraz wytypowano drogi, 
które powinny być naprawiane w pierwszej kolejności.
Skarbnik – B. Olejnik – w protokole Komisji budżetu oprócz tych zmian, które 
polegają na przesunięciu środków na drogę w Zarzeczu, to jeszcze był wniosek 
Komisji, żeby wprowadzić do budżetu modernizację dróg dojazdowych, według 
protokółu komisji połączonych. 
Przewodniczący  Rady  –  powiedział,  iż  docenia  prace  komisji,  ale  dlaczego 
komisje  w  niektóre  miejsca  Gminy  w  ogóle  nie  zajrzały,  np.  do   Żaru, 
Wierzchów  Parzeńskich,  Wierzchów  Kluckich.  Jak  robi  się  kompleksowo 
kontrolę, to trzeba uwzględnić wszystkie miejscowości, a nie jednych traktować 
lepiej lub gorzej.
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – D. Stankowska– od lat tak jest, co 
roku drogi  są  oglądane.  Radna powiedziała,  iż  wie  w jakim stanie  są  drogi 
w Wierzchach, w Żarze, czy Koloni.
Następnie radna  odczytała protokół z posiedzenia wspólnego Komisji.
Wójt zgłosił uwagę, iż w Żelichowie trzeba nawieź tłuczeń, równiarka nic tam 
nie da.
Radny – Cz. Siewiera – w Żarze fatalny jest stan drogi za rzeką w kierunku 
p. Sochy oraz w kierunku Puszczy i w Chmielowcu, w kierunku p. Krawczyka.
Sołtys z Parzna – J. Włodarczyk, zgłosił uwagę, iż w protokole nie znalazła 
się droga którą zgłaszał – koło p. Kowalskiego.
Sołtys S. Papuga -  w Wierzchach Kluckich i Parzeńskich nie wystarczy sama 
równiarka, trzeba nawieźć tłucznia.
Radna D. Stankowska – zna doskonale stan dróg  na terenie gminy, wymagają 
one wielu nakładów. Celem komisji było wytypowanie przede wszystkim dróg 
dojazdowych do pól. 
Radny K. Sikora odczytał fragment protokołu Komisji budżetu w sprawie dróg 
dojazdowych. Komisja  wytypowała kilka dróg, a nie wypracowała stanowiska, 
która konkretnie ma być robiona.
Radni w wyniku dyskusji, w oparciu o protokół wspólny komisji infrastruktury 
i  rewizyjnej  wytypowali  następujące  drogi:  Ścichawa,  Podwódka,  Roździn, 
Kawalce. Następnie w wyniku głosowania, 12 głosami za, do budżetu została 
wpisana droga w Ścichawie, od Domu Ludowego do posesji p. Obuchowskich.
Radny  S.  Gil zgłosił  wniosek  –  aby   w  trakcie  realizacji  budżetu 
wygospodarować środki na oświetlenie uliczne w Trząsie, chociaż w tej części 
co ludzie zamieszkują, przy samej drodze.
Sołtys  z  Żelichowa -  R.  Hibner również  zgłosił,  iż  sołectwo Żelichów jest 
jedynym sołectwem w Gminie, gdzie nie ma oświetlenia ulicznego, a wystarczą 
tylko 4 lampy.
W  sprawie  oświetlenia  ulicznego,  w  wyniku  dyskusji  radni  sformułowali 
wniosek – jeśli w budżecie, w trakcie roku znajdą się jakieś wolne środki, to 
przeznaczyć  je  na  oświetlenie  uliczne  w  pierwszej  kolejności  w  Trząsie, 
następnie w Żelichowie i Roździnie.
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Radny J. Konieczny –  wypowiedział się w sprawie zapisu komisji odnośnie 
dróg – tzn. „odcinek drogi do PGR – ok. 80 m, ludzie tam chodzą, w zimie 
parenaście osób się tam wywróciło, bo tam nie ma chodnika, doły się porobiły, 
ślizgawica, ludzie się skarżyli na to, że normalnie się tam wywalają, tam trzeba 
położyć kawałek asfaltu, do tego jesiona chociaż, no, i jednostronny chodnik, 
żeby ludzie mieli gdzie przejść, bo do Hanmaru teraz jeżdżą ciężkie samochody, 
wielotonowe,  ten  odcinek  jest  już  dawno zepsuty  i  jest  niemożliwością  tam 
w ogóle się poruszać.”
Radny B. Trzmiel –  zgłosił wniosek, aby Rada zapewniła  środki na budowę 
drogi  w  miejscowości  Podwódka,  tzn.  w  tym  roku  wykonać  dokumentację, 
a w przyszłym roku, w miarę możliwości realizacja, od drogi krajowej nr 8 do 
p. Kuśmierka.
Radny W. Rogoziński – również zgłosił konieczność realizacji w Parznie drogi 
do  szkoły,  koło  p.  Kowalskiego,  następnie  dokończyć  drogę  na  Laskach,  do 
Woli Mikorskiej, w Wierzchach Kluckich oraz w Imielni.
Przewodniczący Rady – wiadomo jakie to drogi są i musimy niestety wybierać, 
albo tam gdzie faktycznie nie da się dojechać, albo tam gdzie jest więcej posesji.
Radny J. Gawron – zaproponował radnym przejazd drogą w Strzyżewicach, od 
Starej Wsi, w kierunku Zelowa. Uważa, że na przyszły rok ta droga powinna 
być naprawiana w ramach dojazdowych do pól i łąk.
Radny  J.  Kęsy –  zaproponował,  gdy  ewentualnie  pojawią  się  środki 
z zewnątrz, to ponownie wrócimy do tej dyskusji. Jest taka pozycja w budżecie 
– udział gminy w podatku od osób fizycznych i prawnych stanowiącym dochód 
budżetu państwa – od osób fizycznych wg planu jest to kwota  615 tys.zł , od 
prawnych  1.500  zł.  Ten  podatek  w  zasadzie  powinien  iść  w  teren,  gdyby 
w rzeczywistości tak było, byłoby bardzo dobrze. Rada musi tak pracować, tak 
działać,  aby  wszystkim  wydatkom  dokładnie  się  przyglądać,  byśmy  mieli 
własne środki na inwestycje. Po wejściu do Unii na pewno będzie możliwość 
pozyskania  różnych  środków  pomocowych,  ale  gdy  nie  będziemy  mieli 
własnych  środków  wygospodarowanych  nie  będziemy  mieć  możliwości 
rozwoju. Jednak tego nie da się zrobić z dnia na dzień. Radny zaproponował, 
aby organ wykonawczy,  przedstawiciel Rady pomyśleli nad tym, w jaki sposób 
te środki wygospodarować na inwestycje. Jeśli tego nie będzie, to przyjdzie taki 
okres, że inne gminy będą się rozwijać, a my będziemy stać w miejscu.
Wójt – w takiej sytuacji już się znaleźliśmy, widać to na przykładzie szkoły. 
Żadna gmina nie musi budować szkoły, a my stanęliśmy przed takim zadaniem.
Tak samo wszystkie inne inwestycje infrastrukturalne, cały czas gonimy innych, 
ale musimy przyjąć jedną strategię, nie możemy się rozdrabniać na drobne, ale 
skumulować na konkretne zadania.
Radny  W.  Ociepka  –  w  ubiegłym  roku  już  była  mowa  o  konieczności 
remontów  przystanków,  jeszcze  trochę  i  nie  będzie  co  remontować.  Radny 
zaproponował, aby zwrócić się w tej sprawie o pomoc do Kleszczowa, ponieważ 
z przystanku w Nowym Janowie korzystają również mieszkańcy tej Gminy.
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Radny J. Dymiński – zgłosił problem, aby Wójt miał na uwadze, iż w Osinie, 
w południowej części wsi istnieje problem z wodą
Radny M. Owsik – zwrócił się z pytaniami do p. Skarbnik – w ubiegłym roku 
w budżecie na Ochotnicze Straże Pożarne było ok. 65.tys. zł, w tym  - ok. 57 
tys.
Drugie pytanie dotyczyło kwoty na stypendia i nagrody dla dzieci. 
Trzecie  pytanie  –  spłaty  odsetek  przez  gminę,  czy  to  jest  kwota  dotycząca 
zwrotu podatku przez Gminę KWB?
Skarbnik B. Olejnik – środki na OSP – to jest budżet w całości p. Wójta.
Wójt – Mniejsza kwota na OSP wynika ze zmniejszenia kwoty na inwestycję 
w  Kaszewicach,  oszczędności  za  energię  w  wyniku  wynegocjowania 
korzystniejszych warunków oraz ze zmiany wynagrodzenia konserwatorów.
Przewodniczący  rady –odczytał   pismo  od  Zarządu  OSP  w  Kaszewicach 
w sprawie  przyznania  środków finansowych –  ok.  4000 zł  na   dokończenie 
inwestycji. Pismo stanowi załącznik nr do protokołu.
Skarbnik odpowiedziała na drugie pytanie – dotyczące stypendiów. W budżecie 
zostały zamieszczone kwoty, tak jak wnioskują o nie dyrektorzy. W przypadku 
zmniejszenia kwoty, to zmniejszenie nastąpiłoby o taki sam procent w każdej 
placówce. Skarbnik powiedziała, iż w projekcie budżetu sugerowała się również 
wykonaniem  budżetu  ubiegłorocznego,  w  przypadku  gdy  kwota  ta  będzie 
niewystarczająca, to w trakcie realizacji budżetu środki te będą dołożone.
Radny J.  Konieczny –  zwrócił  się  do  p.  Skarbnik,  aby zastanowiła  się  jak 
pozyskać  środki dodatkowe na drogę do PGR-u, czy na ten projekt na drogę w 
Podwódce.
Wójt – „to nie pani Skarbnik i nie w tym momencie, ale w momencie realizacji 
budżetu, jeżeli takie środki się pojawią.
Radny  J.  Konieczny –  teraz  te  środki  można  wygospodarować,  można 
przesunąć,  tzn.  można  zmniejszyć  rezerwę  ogólną,  z  rezerw  z  opieki, 
z przedszkola.
Wójt – żenujące jest, jeżeli ci ludzie, którzy  przychodzą do opieki dostają po 
30- 40 zł na miesiąc. Wójt powiedział, iż nie wyobraża sobie zmniejszania tych 
środków w opiece.
P. Skarbnik –  powiedziała,  że  rezerwa utworzona jest  na  pokrycie  kosztów 
pobytu w szpitalu  dla  osób nie  posiadających ubezpieczenia  oraz dopłata  do 
pobytu w domu pomocy społecznej. Te środki w tej chwili nie są zaangażowane.
Radna E.  Siewiera –   w  trakcie  roku  Rada  może  dokonywać  przesunięcia 
z rezerw.
Radny  J.  Konieczny –  jeśli  chodzi  o  inwestycje,  to  najpierw  trzeba  mieć 
projekt i te pieniądze trzeba już mieć, a nie później.
Radny  J.  Gawron –  w  Strzyżewicach  przecieka  dach  na  remizie,  wymaga 
położenia nowej papy.
Wójt – Straże mają swoje środki i Zarząd OSP decyduje na co idą pieniądze w 
pierwszej kolejności.
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Radny K. Sikora – Komisja wnioskowała o wniesienie poprawek do budżetu, 
nie wszyscy zdążyli się z nimi zapoznać, w związku z tym radny zaproponował 
przerwę.
Skarbnik – wyjaśniła, Komisji budżetu, że nie zostały wprowadzone poprawki 
– ok. 42 tys., z przyczyn technicznych.
O godz. 1505 Przewodniczący ogłosił przerwę.
O godz. 1530 Przewodniczący wznowił obrady.

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę RIO z 30 stycznia 2004r. w sprawie 
opinii projektu budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 
w Klukach na 2004r.
Opinia RIO była pozytywna.
Radny B. Trzmiel – spytał, czy wniosek, który zgłosił będzie uwzględniony, 
czy nie?
Wójt – zapis jest poczyniony w protokole, w trakcie realizacji budżetu, pewne 
środki zwykle zostają, jeżeli zostaną to wtedy będzie zrobiony projekt.
Radny  J.  Konieczny –  poprosił,  aby  zapisać  w  budżecie  środki  na  drogę 
dojazdową do PGR. Radny zaproponował, aby z przedszkola – 7.000 zł, a 6.000 
zł ewentualnie z opieki, albo z bieżących wydatków.
Radny zgłosił tę poprawkę.
Przewodniczący  Rady,  spytał,  kto  jest  za  wprowadzeniem  poprawek 
zgłoszonych przez radnego J.  Koniecznego, radnego B. Trzmiela,  radnego S. 
Gila?
Radni stwierdzili, iż takie postępowanie do niczego nie doprowadzi.
Skarbnik  – jeśli  coś ma być wprowadzone to najpierw trzeba znaleźć na to 
środki. 
Radna E. Siewiera zaproponowała, aby przegłosować projekt uchwały w tej 
formie,  którą  radni  otrzymali,  natomiast  w  trakcie  roku  będą  dokonywane 
przesunięcia,  w  miarę  możliwości,  aby  realizować  zadania  zgłoszone  przez 
radnych, a zapisane w protokole.
Skarbnik  –  inwestycja  dotycząca  modernizacji  drogi,  pomimo  to,  że  chodzi 
tylko o projekt drogi to załącznik inwestycyjny robi się na 3 lata i jeśli chcemy 
cośkolwiek robić w tym roku, to musi to być zapisane.
W tym budżecie muszą się kwoty zbilansować co do złotówki, a na drugi rok 
wpisuje  się  kwotę,  tak  jak  mamy  w  tych  innych  inwestycjach.  W sprawie 
propozycji zgłoszonych przez p. Koniecznego, p. Skarbnik również nie widzi 
innych możliwości, Rada może ustosunkować się do tych propozycji, ponieważ 
innych w budżecie nie ma.
Wójt – zwrócił się do radnych, aby nie zabierać środków, które będą potrzebne 
w trakcie realizacji budżetu. Pod koniec maja będzie wiadomo, czy planowana 
odprawa w Przedszkolu  będzie,  czy  nie  i  na  kolejnej  sesji  będzie  można te 
środki wprowadzić.
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Radny  Konieczny,  zwrócił  się  do  Wójta  –  w  ubiegłym  roku  były  finanse 
przeznaczone od wiosny na budowę drogi do szkoły i Wójt zwlekał z decyzją 
całe lato.
Wójt –B.Stein – środki na całą  drogę znalazły się w budżecie jesienią. Aby 
inwestycję realizować środki muszą być na całość w budżecie.
Przewodniczący rady – G. Augustyniak – Kto jest  za przyjęciem budżetu na 
2004 rok w wersji, jaką przedstawiła Komisja Budżetowa?
Za przyjęciem uchwały budżetowej głosowało 11 radnych,  przeciw było – 4 
radnych.

Uchwała Nr 2/XII/04
Rady Gminy Kluki
Z dnia 29 marca 2004r.

w sprawie budżetu gminy Kluki na 2004r.
Uchwała stanowi załącznik nr3 do protokołu.

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  
Rady Gminy Kluki na rok 2004.
Uwag do planów pracy Komisji nie było.
Radny  J.  Konieczny –  powiedział,  iż  na  szkoleniu  członków  Komisji 
Rewizyjnej  radni  zostali  poinformowani,  iż  Komisja  nie  musi  działać 
w określonym formacie planu, tylko wybiórczo.
Przewodniczący odczytał  projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali radni jednomyślnie.

Uchwała Nr 3/XII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 marca 2004r.

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji 
Rady Gminy Kluki na rok 2004.

Uchwała stanowi załącznik nr4 do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwał dotyczących sprzedaży  
mienia komunalnego.

Komisja Infrastruktury stwierdziła, iż głosowanie w sprawie tej uchwały 
na X sesji  odbyło się nieprawidłowo. W związku z tym, że sprawa ta budzi 
wątpliwości, projekt uchwały został przesłany radnym ponownie.
Radny  J.  Konieczny  spytał  radcy  prawnego,  czy  ta  uchwała  pod  względem 
merytorycznym jest prawidłowo sporządzona?
Radca prawny – A.  Domański powiedział,  iż  projekt  uchwały  został  przez 
niego  zaopiniowany.
Przewodniczący Rady poinformował  radnych,  że  został  zmieniony tytuł  tej 
uchwały, tzn. było - w sprawie zmiany uchwał dotyczących sprzedaży mienia 
komunalnego, natomiast po poprawce  radcy prawnego - w sprawie uchylenia 
uchwał dotyczących sprzedaży mienia komunalnego.
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Radca  prawny  –  A.  Domański wyjaśnił  –  na  dzień  dzisiejszy  są  podjęte 
uchwały  Rady  Gminy  Kluki  wyrażające  zgodę  na  sprzedaż  konkretnych 
nieruchomości.  Radni  zdecydowali,  że  chcą  aby  te  uchwały  zostały 
zweryfikowane, czy uchylone. Projekt tej uchwały wychodzi temu naprzeciw, 
jest  projekt  uchwały     w sprawie uchylenia uchwał dotyczących sprzedaży 
mienia  komunalnego.  Jeżeli  większość  uzyska  uchwała  „za  uchyleniem”,  to 
będą wszystkie te co są wymienione uchylone, a jeżeli nie uzyska większości, 
nie będą uchylone. 
Przewodniczący Rady powiedział – czy Rada uchyli te uchwały, czy też nie, to 
nie ma znaczenia, ponieważ Wójt jest zobligowany do tego, aby przed sprzedażą 
informować radę o wysokości szacunku. 
Radny  H.  Kęsy zaproponował,  aby  Komisja  Infrastruktury  zapoznała  się 
w terenie, gdzie te działki są położone i wytypowała te, które można sprzedać.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za  uchyleniem  uchwał  głosowało  10  radnych,  wstrzymało  się  2  radnych, 
przeciw było 3.

Uchwała Nr 4/XII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 marca 2004r.

w  sprawie  uchylenia  uchwał  dotyczących  sprzedaży 
mienia komunalnego

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielania dotacji na 

cele publiczne związane z realizacją zadań Gminy Kluki oraz ustalenia trybu 
postępowania  o  udzielenie  dotacji,  sposobu  jej  rozliczania  oraz  kontroli 
wykonywania zleconego zadania.
Radca prawny – A. Domański -  podjęcie tej uchwały wynika z przepisów, 
a  konkretnie  z  przepisów  wprowadzających  ustawę  o  działalności  pożytku 
publicznego  i  wolontariacie.  Zmieniły  się  zasady  udzielania  dotacji  przez 
jednostki samorządu, generalnie wprowadzona jest zasada konkursu.
Pytań i uwag nie było.
Za  przyjęciem uchwały głosowali radni jednomyślnie.

Uchwała Nr 5/XII/04
Rady Gminy Kluki
z dnia 29 marca 2004r.

w sprawie udzielania dotacji na cele publiczne związane z realizacją 
zadań Gminy Kluki oraz ustalenia trybu postępowania o udzielenie 
dotacji, sposobu jej rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego 
zadania.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
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Punkt 9 i 10 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Radny  J.  Gawron –  zgłosił,  aby  radny  lub  sołtys  był  informowany 

o przywiezieniu tłucznia na drogi w jego miejscowości.
Radny J. Konieczny – zaproponował, aby ustalić konkretny harmonogram, jak 
będzie wożony tłuczeń.
Wójt  –  B.  Stein  –  w  przypadku  napraw  dróg  nie  może  być  takiego 
harmonogramu,  ponieważ  naprawy  muszą  być  tam  gdzie  konieczne,  w 
zależności od potrzeb.   Z reguły w pierwszej kolejności naprawiane są drogi, 
którymi jeżdżą autobusy dowożące dzieci.
Radny J. Konieczny – zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego – czy Wójt 
mógł sprzedać grunty w Strzyżewicach, czy nie. Z regulaminu organizacyjnego 
wynika, że radca miał obowiązek takiej odpowiedzi udzielić. Radny do tej pory 
nie uzyskał i od Wójta na piśmie też tego nie uzyskał, 
Wójt – B. Stein powiedział, iż odpisał na pytanie radnego.
Radny J. Konieczny –„Pan odpisał, że pan mógł sprzedać.”
Wójt – B. Stein – więc odpowiedź na piśmie była.
Radny wyjaśnił, iż zwracał się z pismami do radcy, Wójta i Przewodniczącego 
Rady i w dalszym ciągu nie wie, czy Wójt mógł sprzedać, czy nie.
Radca  prawny –A.  Domański –  regulamin  określa  zakres  uprawnień  i 
obowiązków stanowiska ds. obsługi prawnej. Radca ma obowiązek udzielania 
wyjaśnień  w  sprawie  obowiązującego  stanu  prawnego,  w  zakresie  działania 
Rady,  Wójta,  Urzędu  i  jednostek  organizacyjnych.  Radca  jest  pracownikiem 
podległym  służbowo  panu  Wójtowi  w  zakresie  określonym  przez  ustawę  o 
zawodzie  radcy  prawnego.  Radca  ma  obowiązek  udzielania  wszelkich 
wyjaśnień Wójtowi. Zbyt daleko idącym wnioskiem jest ten, który wyciągnął P. 
J. Konieczny, że radca ma obowiązek udzielić odpowiedzi na jego wniosek.
Radny zadał  na sesji  pytanie  do Wójta,  potem wystąpił  z  pismem do radcy. 
Radca napisał pismo, iż nie udzieli odpowiedzi, ponieważ zapytania kierowane 
są zawsze zgodnie z § 38 na ręce Przewodniczącego Rady lub ustnie, w trakcie 
sesji.  Po  otrzymaniu  takiego  zapytania  przewodniczący  decyduje,  kto  ma 
udzielić na nie odpowiedzi. Jeżeli przekazał Wójtowi, to Wójt odpowiada i Wójt 
na takie pytanie udzielił odpowiedzi.
Radny J. Konieczny – powiedział, że ma taką odpowiedź, ale „nawet nie jest 
zarejestrowane, nie nadany numer, tylko jest takie pismo sobie,  nie  wiadomo 
nawet do kogo”.
Radny spytał radcy, czy udzielał twierdzącej odpowiedzi Wójtowi?
Radca odpowiedział, iż on nie udziela odpowiedzi, tylko wyraża opinię.
Radny J. Konieczny stwierdził, iż w takiej sytuacji musi  chyba prywatnie się 
zgłosić, a chodzi tu przecież o działalność Rady.
Wójt wyjaśnił jeszcze raz, że udzielił odpowiedzi.
Radny J. Konieczny - potwierdził, iż Wójt udzielił odpowiedzi twierdzącej, a 
Radny ma wątpliwości.
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Radca  prawny –  odpowiedzi  mogą  być  różne,  więc  Wójt  udzielił  takiej 
odpowiedzi jaką uważał, że jest prawidłowa.
Radny  J.  Konieczny  –  w  takim  układzie  Rada  jest  pozbawiona  radcy 
prawnego, bo Wójt może odpowiedzieć to co chce.
Radny J. Konieczny – powiedział, iż zadaje pytania w imieniu Rady, to nie jest 
prywatny interes radnego.
Przewodniczący  Rady  –G.Augustyniak –  przytoczył  zdanie  z  udzielonej 
odpowiedzi  –  „wobec  powyższego,  wyrażone  w  zapytaniu   wątpliwości  są 
nieuzasadnione”.
Radny J. Konieczny – żądał konkretnej odpowiedzi, czy tak, czy nie. 
Radna  E.  Siewiera  –  Komisja  Rewizyjna zajmowała  się  tą  sprawą, 
przewodniczący  Komisji  nie  miał  zastrzeżeń  co  do  protokołu,  który  był 
sporządzony i podpisał się pod tym protokołem. W tym momencie nie powinno 
być już takich pytań.
Radny J. Konieczny – „Komisja Rewizyjna nie jest kompetentna odpowiedzieć 
prawnie, jak jest to skonstruowane”.
Przewodniczący Rady – G.Augustyniak zamknął dyskusję na ten temat.
Rada podjęła uchwałę o sprzedaży działki nr 752/2 – 0,28 ha położonej we wsi 
Nowy Janów i  zgodnie  z  zapisem w protokole,  przewodniczący  przedstawił 
szacunek tej działki. Operat szacunkowy został sporządzony na kwotę 7.840 zł.
Radni jednomyślnie zdecydowali, iż wyrażają zgodę na sprzedaż tej działki, za 
wymienioną cenę.
Następnie Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do rady.

1. Od  mieszkańców  wsi  Zarzecze  –  w  sprawie  drogi  –  pismo  stanowi 
załącznik nr7 do protokołu.

2. Z Fundacji Pomocy Ludzie – Ludziom, w sprawie kursu MZK linii 7.
Pismo jest już nieaktualne, ponieważ linia nr 7 nie zostanie zlikwidowana, 

a ponadto będzie jeszcze kurs MZK do Parzna - pismo stanowi załącznik nr 
8 do protokołu.
3. Pismo  ze  Starostwa  Powiatowego  w  sprawie  pomocy  dla  rodziny 

z Kazachstanu - pismo stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
4. Pismo  p.  Koperek  w  sprawie  wykupu  działki  nr  828  położonej 

w Klukach.
Wójt wyjaśnił, że chodzi o działkę, którą użytkują nauczyciele.
Radny M. Owsik powiedział, iż działka ta jest obecnie użytkowana przez 
nauczycieli.
Przewodniczący odczytał, fragment ustawy, iż organ prowadzący szkołę 
przydziela w miarę możliwości potrzebny obszar gruntu .
Przewodniczący  zaproponował,  aby  odpisać,  jeżeli  nauczyciele 
zrezygnują  z  użytkowania  tej  działki,  to  wtedy  wrócimy  do  tematu. 
Ponadto Przewodniczący zaproponował,  aby Komisje przyjrzały się tej 
sprawie. 
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5. Pisma p. Krasoń w sprawie mieszkań w Agronomówce. – pisma stanowią 
załączniki nr 10 i 11 do protokołu.

Radny J. Konieczny – stwierdził, aby zapoznać się z warunkami umowy 
i  sprawdzić  po  której  stronie  jest  wina.  Zaproponował,  aby  Komisja 
Infrastruktury zapoznała się z tą sprawą, niech zapozna się z umową, niech 
sprawdzi po której stronie jest wina, czy faktycznie Urząd Gminy spełniał 
wymogi, czy nie.
Skarbnik  –B.Olejnik  –  powiedziała,  iż  poza  dachem  Gmina  nie  robiła 
żadnych  remontów.  Mieszkańcy  sami,  z  własnych  funduszy  remontowali 
swoje mieszkania.
Przewodniczący Rady  –  Mieszkańcy w dalszym ciągu zainteresowani są 
wykupem tych mieszkań,  tylko na innych warunkach.  Zaproponował,  aby 
radni z Kluk porozmawiali   z mieszkańcami, Komisje zapoznały się z tą 
sprawą,  wypracowały  jakieś  stanowisko  w  sprawie  zasad  sprzedaży 
i wówczas zostaną zaproszeni na sesję  mieszkańcy Agronomówki, ponieważ 
do tej uchwały trzeba powrócić.
Wójt  – powiedział  radnym,  że  mogą  od  nowa  przedyskutować  warunki 
sprzedaży, ponieważ Wójt rezygnuje z tego, ponieważ zdaje sobie sprawę, iż 
był przyczyną ustalenia takich zasad sprzedaży.

Przewodniczący  Rady –  G.  Augustyniak   wrócił  do  pytania  zgłoszonego 
przez  radnego  K.  Sikorę  w  sprawie  wniosku  zgłoszonego  przez  Komisję 
Budżetu  dotyczącą  wyjaśnienia  istotnych  zapisów  zawartych    w  umowie 
z ARiMR. W tym celu została odczytana opinia radcy prawnego, która stanowi 
załącznik nr do protokołu.
Przewodniczący wyjaśnił, iż szkolenie rolników, które będzie przeprowadzone 
w  Szkole  Podstawowej  w  Parznie,  przy  współudziale  środków  z  AriMR 
odbędzie się jednorazowo.
Wójt – B.Stein – poinformował radnych, że wystąpił do MENiS o komputery 
dla szkoły w Kaszewicach i gimbus.
Radny J. Dymiński – przypomniał Wójtowi, iż w Osinie są do zakopania rury.
Radny J. Konieczny – zgłosił, aby zrobić porządek z wodociągami, ponieważ 
umowa  zawarta  z  ZUWiK  w  Woli  Krzysztoporskiej  jest  dla  Gminy 
niekorzystna.  Radny  przytoczył  zapisy  z  tej  umowy,  ponadto  cena  wynika 
z rozliczeń uchwalanych przez Radę Gminy w Woli Krzysztoporskiej.
Wójt  –  B.Stein  –  cena  wody  w  porównaniu  do  innych  miejscowości  jest 
przyzwoita,  biorąc  pod  uwagę  rozrzucenie  miejscowości  i  długość  sieci 
wodociągowej.  W  tej  chwili  szybko  nie  szukamy  innego  eksploatatora, 
ponieważ wykonywana jest dokumentacja na kompleksową modernizacje ujęcia 
wody w Klukach. W tej chwili będą zamontowane pompy płaskie, wykorzystana 
będzie  ¼  pomieszczenia  hydroforni,  za  pieniądze  obecnego  eksploatatora. 
Możemy w tej chwili się odłączyć, ale co dalej?
Radny  J.  Konieczny  –  „to  nie  są  za  ich  pieniądze,  bo  my  odkładamy  te 
pieniądze. W ubiegłym roku było ok. 40 tys. zł. Pan Świątkowski powiedział, że 
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owszem 16 tys. z tego wydał na dach, na rynny, a pozostałą cześć pieniędzy?, to 
rosło, bo to ludzie razem równomiernie, jak za wodę płacą to z tego tytułu jest 
odkładane. Teraz jest już więcej tych pieniędzy i to, nie to, że pan Świątkowski, 
bo przyjdzie inny eksploatator i też za te pieniądze dokona tego.
Wójt – B. Stein – czy za te 40 tys.?
Radny J. Konieczny – odpowiedział, że nie wie tego, ale te przejmie następny 
eksploatator, jeżeli one nie będą wykorzystane.
Wójt – B. Stein – Rada Gminy w Woli Krzysztoporskiej już się zastanawia, czy 
„nie wziąć z nami rozwodu”, bo nasze ujęcia są deficytowe.
Radny J. Konieczny – „a kto powiedział, że są deficytowe?”
Wójt – B. Stein – Z rozliczenia tak wynika.
Radny J. Konieczny – „To co Pan podał tu na tej kalkulacji i co p.Świątkowski 
potwierdził,  to  jest  połowa  zużycia  wody.  Ja  wejdę  z  Komisją  Rewizyjną  i 
przejrzę książki i dojdziemy, jaki jest zrzut wody w Klukach i jaki jest zrzut 
wody w Janowie. Dojdziemy tego ładu i podzielimy, to woda wyjdzie po 1,30 
parę groszy.”
Wójt –  B.  Stein  –  Pogratulował  radnemu pomysłu  i  przypomniał,  że  radny 
przedstawiał już swoją kalkulację
Radny J. Konieczny – „Ja się opierałem na tej kalkulacji, tylko, że Pan mnie 
podał takie dane – 75. tys. m3.”
Wójt – B. Stein – podał – 110 tys., razem z Nowym Janowem.
Radny J.  Konieczny –  „Ja wiem, że w samych Klukach jest  150 tys.  zrzut 
wody i tutaj to rzutuje, że ta woda będzie dużo tańsza i wejdziemy z Komisją 
Rewizyjną, ustalimy zapisy w księgach”.
Wójt – B. Stein – to jest do sprawdzenia w każdej chwili.
Radny  J.  Konieczny  –  „Niech  Pan  wystąpi  również  z  pismem  do 
p.  Świątkowskiego,  oficjalnym,  zarejestrowanym  w  dzienniku  urzędowym, 
niech p. Świątkowski odpowie, jaki jest zrzut wody w ostatnich latach (3-4)” 
Wójt – B. Stein – odpowiedział, iż dostarczał już taka informację.
Radny J. Konieczny – „Nie, to co jest, jest zaniżone, p. Świątkowski podał to 
samo.  Niech  odpowie  oficjalnym  pismem,  jaki  jest  zrzut  wody  w  Nowym 
Janowie,  Parzniewicach  i  w  Klukach.  Dlaczego  Pan  nie  przejął  tego 
parzniewickiego wodociągu?”
Wójt – B. Stein – „Nie da się go podzielić. Tłumaczyłem na poprzedniej sesji. 
Urząd Miasta w Bełchatowie wystąpił o część tej magistrali.” 
Radny  J.  Konieczny  – „To  Pan  niech  tez  wystąpi.  Pan  z  Kleszczowa 
powiedział, że jest możliwość przejęcia tego wodociągu.”
Wójt – B. Stein – Dwóch ekspertów na ten temat się wypowiada i opinia będzie 
sporządzona.
Radny  J.  Konieczny  –„tam  jest  tylko  krótki  odcinek,  żeby  połączyć  do 
Zarzecza,  żeby  połączyć  hydrofornię  Kluki  i  Nowy  Janów  w  jedną  całość, 
w jedno naczynie, żeby w razie awarii można było tu czy tam”
Wójt – B. Stein – „Zlecimy ekspertyzę taką, tym co się na tym znają.”
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Radny J. Konieczny – „Nie chodzi o nic innego, tylko żeby mieszkańcy mieli 
tanią wodę”.
Wójt – B. Stein – „I jest możliwie najtańsza”.
Radny J. Konieczny – „Niech Wójt ogłosi przetarg, zgłoszą się do przetargu 
eksploatatorzy. Eksploatatuje p. Świątkowski, a Gmina z tego nic nie ma”.
Przewodniczący Rady G. Augustyniak – Poinformował radnych i sołtysów, iż 
od  niedawna  do  każdej  opłaty  pobierane  jest  dodatkowo  2  zł,  na  koszt 
wodomierza. Jeżeli wodomierz się zepsuje to ZUW wymieni licznik, co 5 lat 
musi być legalizacja.
Radny  J.  Konieczny –  Za  5  lat  to  wyjdą  bajońskie  sumy,  bo  Wola 
Krzysztoporska na naszych datkach, co nasi mieszkańcy dadzą, to będzie mieć 
dosyć duży kapitał zgromadzony, kosztem mieszkańców”.
Wójt – B. Stein – 80% starych liczników tej legalizacji nie przechodzą. Licznik 
nowej generacji kosztuje ok. 170 zł.  W tej chwili robiąc legalizację, te które 
będą wymagały wymiany będą wyrzucane i wstawiane nowe.”
Przewodniczący Rady G. Augustyniak – zakończył dyskusje na ten temat.
Radny Cz. Siewiera –  zgłosił konieczność naprawy przełomów w asfalcie w 
Żarze oraz równiarki od asfaltu do Sadulaków i za rzeką w kierunku p. Sochy i 
Puszczy.
Radny R. Śniady – Każdy zgłasza gdzie trzeba coś robić na drogach, a kto 
będzie pierwszy?
Wójt –B, Stein – Drogi będą naprawiane sukcesywnie, przede wszystkim tam 
gdzie jeżdżą autobusy.
Radny J. Konieczny – Poprosił Wójta o zrelacjonowanie, jak przebiegają prace 
budowlane przy budowie szkoły.
Wójt –B. Stein  – Powiedział, iż są położone instalacje elektryczne, zgodnie z 
projektem, położone tynki, nie są założone okna.
Radny J. Konieczny – „Żeby nie wyszło znowu tak, że przyjdzie wrzesień i 
znowu budowa nie będzie skończona”.
Wójt –B. Stein –„ Z jednej strony dobrze, że zimą nie kładli tynków, ponieważ 
ze  względu  na  wysokie  mrozy  później  mogłyby  być  problemy.  Roboty 
budowlane będą wynosiły jeszcze ok. 260 tys. zł”.
Radny M.  Owsik  -   zwrócił  się  z  pytaniem do  przewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej i Przewodniczącego Rady – czy jest podany w przepisach termin 
powiadamiania o sesji i posiedzeniach Komisji rewizyjnej.
 Radny J.  Konieczny –  powiadomił  telefonicznie  o  komisji  na 3 dni  przed 
terminem komisji, pismo również nie dotarłoby wcześniej.
Radny  M.  Owsik  –  zgłosił  wniosek  do  protokółu  –  „Przewodniczący 
powiadamia 7 dni przed posiedzeniem”
Przewodniczący Rady G. Augustyniak – Przewodniczący powiadamia na 7 
dni, taki jest obowiązek wynikający z ustawy o samorządzie gminnym. Przepisy 
dotyczące zwołania sesji stosuje się odpowiednio w stosunku do Komisji.
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Radny H. Kęsy -  powiedział, iż zaproszenia na sesję są wysyłane na 7 dni prze 
sesją, jednak nieraz komisja budżetowa musi się spotkać i wówczas nie będzie 
miała takiej możliwości. Jeśli komisja Rewizyjna tak sobie życzy, niech będzie 
7 dni, natomiast w stosunku do pozostałych komisji, w zależności od potrzeb.
W  wyniku  dyskusji  Przewodniczący  Rady zaproponował,  aby  Komisja  w 
swoim  gronie  przedyskutowała  ten  problem  i  powiadomiła  o  przyjętym 
rozwiązaniu na najbliższej sesji.
Radny B. Trzmiel – zabrał glos w sprawie oświetlenia – wielokrotnie zgłaszał, 
iż w Podwódce gaśnie lampa, a elektryk nie przyjeżdża.
Wójt – elektryk przekazał, że jest spadek napięcia.
Sołtys Kluk – p. Kulhawa – w Klukach również gaśnie lampa przy przejściu 
koło sklepu.
Radna D. Stankowska – zgłosiła, aby przestawić gaśnięcie lamp na godz. 24, 
ponieważ pracownicy wracający z drugiej zmiany skarżą się, że jest ciemno.
Wójt B. Stein – poprosił, aby zgłaszać takie sprawy na bieżąco, nie czekając na 
sesję.
Radny H. Kęsy – zgłosił wniosek w sprawie szkoły w Klukach. Powiedział, 
aby Wójt zaangażował odpowiednie służby, żeby dało się wykorzystać budynek 
po byłej szkole, może na szwalnię. Przygotować ogłoszenie, rozesłać informacje 
do  różnych  zakładów,  może  udałoby  się  znaleźć  kogoś,  kto  może 
odremontowałby  ten  obiekt.  Jeżeli  nikt  się  nie  zgłosi,  to  ewentualnie  wtedy 
można podjąć  decyzję odnośnie sprzedaży.
Wójt  B.  Stein  – Istniejące  firmy  odzieżowe  potrzebują  troszeczkę  innych 
warunków, a inwestować w to nie będą, bo głownie chodzi o ogrzewanie.
Rada zdecydowała, aby Wójt przygotował ogłoszenie w tej sprawie do prasy i 
na stronę internetową.
Przewodniczący Rady G. Augustyniak – przypomniał o złożeniu oświadczeń 
majątkowych do 30 kwietnia 2004r., osobiście.

Z  prośbą  do  rady  zwrócił  się  p.  Ściubeł,  który  jest  nauczycielem historii  w 
Szkole Podstawowej w Klukach oraz doradcą metodycznym, aby rada wyraziła 
zgodę na przedłużenie umowy na kolejne lata. Pan Ściubeł przybliżył radnym na 
czym polega jego praca . 
Radni  w  wyniku  dyskusji  postanowili,  iż  Rada  wystąpi  o  opinię  Rady 
pedagogicznej w tej sprawie, do końca roku szkolnego.
Radny J. Konieczny – spytał – kiedy będzie konkurs na dyrektorów szkół.
Wójt – Na ten temat chciałby rozmawiać z komisją Budżetu, w jaki sposób to 
rozwiązać,  ponieważ  dwie  panie  dyrektorki  za  dwa  lata  odejdą.  Wójt 
powiedział,  iż  zastanawia  się  czy  zastosować  przedłużenie,  a  w  Parznie 
przeprowadzić konkurs, czy w każdej szkole konkurs.
Radny K. Sikora – Kiedy był ostatni konkurs? 
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Wójt – Dwa lata temu w Gimnazjum, natomiast  w Szkołach Podstawowych 
były umowy przedłużane dwa razy na 5 lat.
Radny J. Konieczny – spytał – kto wchodzi w skład Komisji.
Wójt  –  Przedstawiciele  Kuratorium,  Rady  rodziców,  rady  pedagogicznej, 
związków zawodowych i przedstawiciel samorządu.
Radny K. Sikora – zgłosił wniosek, aby przy okazji konkursu mieć na uwadze 
połączenie szkół.
Przewodniczący Rady G. Augustyniak – Nad połączenie szkół trzeba jeszcze 
się zastanowić, ponieważ obecnie jest tendencja rozłączania zespołów, ponieważ 
jest to taniej.
Przewodniczący poinformował radnych i sołtysów, iż na posiedzeniu Związku 
Komunalnego Gmin była  poruszana  sprawa budowy schroniska  dla  zwierzą. 
Działka pod budowę schroniska jest już skomunalizowana.
Sekretarz – A. Fabrowska przekazała informację, iż 13.06 odbędą się wybory 
do  Parlamentu  Europejskiego.  W  Klukach  lokal  wyborczy  będzie 
zorganizowany w nowej szkole.
Radny M. Owsik przypomniał o zorganizowaniu parkingu koło szkoły.
Przewodniczący rady – podziękował Wójtowi za zorganizowanie uroczystego 
otwarcia szkoły.
Radny  Cz.  Siewiera -  powiedział,  iż  Wójt  Szczercowa  obiecał  pomoc 
finansową przy modernizacji drogi w kierunku Żaru. Radny poprosił Wójta o 
interwencję w tej sprawie. 
Radny zgłosił również, iż drogi są bardzo niszczone przez Leśnictwo podczas 
wywożenia drzewa z lasu.
Wójt –  nie  ma  problemu,  gdy  jest  sucho,  natomiast  gdy  pada  deszcz, 
rzeczywiście droga niszczona jest bardzo. Wójt powiedział, iż wystąpi z pismem 
do Nadleśnictwa.

Więcej pytań i  uwag nie było. O godzinie 1805 Przewodniczący podziękował 
wszystkim za przybycie i zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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